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Húzós  

/jegyzetek stúdió-beszélgetéshez, utólagos kiegészítéssel 2011.06.14-15./ 
 

 

A műsorod címe régi emléket idéz fel. Húzós volt a Pajtás-penge, (papírcsomagolású 

zsilett). 2-3 kellett belőle egy borotválkozáshoz. Néha a végeremény mégis a skalpolásra 

emlékeztetett. Ha már kettő vagy három, szülésszeti story jön, izgatott “hatlányos” apa, 

nővérkéhez: mondja már, tényleg fiam született? Hát igen, a középső csakugyan fiú. 

Életkor? 64 év, de ebből a 25 %-os áfa visszaigényelhető. Andre Malraux mondása 

idézhető: emberré válni nem 9 hónap szükséges, hanem kb 60 év. Itt tartok, ráérek. 

1)Jöhet az ebadó Önkormányzati ebadó bevezetését, a kölyökkutyák kikötésének tiltását, az 

állatvédelmi bírság drasztikus emelését, a kutyák fülkorrekciós műtéteinek betiltását, valamint 

a veszélyesnek minősített ebek nem fajta, hanem viselkedés szerinti meghatározását 

tartalmazza egyebek mellett az állatvédelmi törvénymódosítás nyilvánosságra hozott 

tervezete. Mentesülnének a díjfizetés alól azok a gazdák, akik ivartalaníttatják és chippel 

látják el a kutyájukat. Háztartásonként egy kutya után pedig kérelmezhető az 

önkormányzatnál a fizetési kötelezettség alóli felmentés.  A tervezet szerint a menhelyről 

hazavitt kutyák után sem kell hozzájárulást fizetni. Az adózás olyan, mint a szex: hasznos 

dolog is származhat belőle, de nem ezért  csináljuk. Az ebadó is, olyan ösztönzést 

tartalmazó közteher, amiért közvetlenül nem jár ellenszolgáltatás. Indokolt lehet a 

mérsékelt, ésszerű kivételeket tartalmazó bevezetése - helyi adóként.  Kutya-ügyben sem 

szeretem a túlzásokat, de gyűjtöm a jó dumákat. A kutya igazi barát: nem ad tanácsot, 

nem kér kölcsön, nincs migrénje, sem okoskodó rokonsága. Hamletben hangzik el: a 

macska nyávog és megvész az eb. Állatvédelem: oké, de szélsőség nélkül. Kutyasétáltatás 

a Majorban, a kutya fenekén egy hatalmas ragtapasz. Táblácska az előkertnél: Ne 

vécéztesd a kutyád az én füvemre, én se füvezek a te kutyádon! Rendőrségi 

poéngyűjteményből: nem jó a jelentés, hol a kutya személyleírása vagy legalább a 

fantomképe?! Kiskutya szalad a sivatagban: hát, ha egy percen belül nem találok egy 

fát, bizisten bepisilek. Két góbé beszélget, mit gondol, Áron, melyik a gyorsabb, az agár 

vagy a postagalamb? Hát, gyalog a kutya. 

2)Gömbös Továbbra is Szeged díszpolgára marad, mert a város közgyűlése nem vette 

napirendjére Tóth Károly MSZP-s képviselő egyéni indítványát, amely megfosztotta volna az 

elismeréstől a Horthy-korszak egykori miniszterelnökét, a Fajvédő Párt alapítóját. Az 

indítvány napirendre a Fidesz-KDNP-frakció és a Jobbik képviselője ellenezte. Keresztúri 

Farkas Csaba, a Jobbik önkormányzati képviselője kijelentette: pártja büszke Gömbös 

Gyulára, s ma is odaítélné neki Szeged díszpolgári címét. Politikai hírt - ha nincs jogi 

jellege - sose kommentálok. Felelős polgárként kicsit tájékozódtam G.Gy. ügyben. 

Magyar Larousse 1016. oldal, van róla bekezdés. Gömbös politikus, katonatiszt volt. 

1919-ben a szegedi ellenforradalmi kormány hadügyi államtitkára. 32-től a Nemzeti 

Munkatervét szélsőjobboldali átalakítás jellemezte. Szegeden jártam egyetemre. 

Szeretem ezt a nyitott szellemű, békés várost. Kinek a fejében fér meg egymás mellett, 

hogy’ tartozik össze egy fajvédő főkolompos és egy modern, nyugatos, szellemi központ? 

Magam is, jászkunként díszpolgár vagyok egy jászsági nagyközségben. Lemondanék, ha 

rossz társaságba kevernének. Ugyanis senki ne szégyellje az emberét, illetve önmagát! 

Mégis, alapvetően pótcselekvésnek tartom, hogy nevekkel, szellemekkel és ideológiákkal 

harcolnak, pl. Münnich Ferenctől Széll Kálmánig. Inkompetens, koncepciótlan, másokat 
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heccelő politikus sakkozik ezzel, mint jelképpel. Ezekkel a (re)akciókkal talán 

megfogjuk a XX. századot, csakhogy már a XXI. század tart. Mindez kicsit az inkvizíció 

vagy a természeti népek, pl. a kannibálok szellemi színvonalán folyik. Apropó, szegedi 

kannibálok diskurálnak: hol a nejed? Mögöttem. Mögötted? Mög!  

3)Dzsuzsák Balázs Érthetetlen, hogyan csaphat át ilyen mélységes gyűlölködésbe az, ha egy 

magyar futballista egyik külföldi csapattól a másikhoz szerződik."  - nyilatkozta Vörösbaranyi 

József, Dzsudzsák Balázs menedzsere azok után, hogy a magyar szurkolók az internetet 

elárasztották csalódottságuk írásos bizonyítékaival.  A közvélemény eddig úgy tudta, hogy 

Dzsudzsákot olyan klubok nézték ki maguknak, mint a Juventus, a Liverpool, az Arsenal, a 

Lille és a Hamburg. Ehelyett Dagesztánba, az Anzsi Mahacskalába szerződött. Balázsnak 

gratulálok és sok sikert kívánok. A döntésről minimum félév múlva mondható vélemény. 

Előnyök-hátrányok egyenlege ez is. Az átkozódás primitív mentalitás: a magyar pályák 

környékének ártó divatja. Pl. nemrég San-Marinóban, magyar vezetésnél a II. félidőben 

zúgott a Vesszen Trianon! Minek? Jót vagy rosszat kívánunk-e Balázsnak? A szurkoló 

döntsön róla-helyette, vagy övé a felelősség, nem csupán a pénz?! Őrülten paternalista és 

beledumálós a publikum mentalitása. Ezt a közélet váltja ki, még fokozza is. Volna 

néhány igazi kérdés: be tud-e illeszkedni egy nagy, de idegen kultúrába, a focikultúrát is 

ide értve? Mit tesz hozzá, mit merít belőle? Mihez kezd akkor, amikor éppen nem 

focizik vagy alszik? Képes lesz-e feldolgozni, hogy testőrök, militáns veszélyek közt, 

kvázi aranykalitkában él? 2 napra hazaautózni ide biztosan nem tud. Vajon hogy viseli 

mindezt a családja? Remélem, a Bugatti benzingőze nem száll a fejébe. Találtam egy 

kiszögezhető jelmondatot: sose igyál konyakra vodkát! Baj lesz, ha Napóleon és az 

oroszok összeakaszkodnak! Magyar idegenlégióstól hallottam: öregem, 8 nyelven tudok 

már káromkodni. Néztük a Premijer Liga meccseit, eddig jobbak voltak a holland vagy 

a hazai I. osztálynál. NBI-es meccs közvetítéséről internetes vélemény: azoknak szól, 

akik nem elég intelligensek a szappanoperákhoz. Hajrá Balázs! 

4)Országgyűlés Kolláth György a látványsportágakkal kapcsolatos törvénytervezetről egy 

rádióműsorban elmondta: Minden olyan törvényt, amely az állam számára kiadással jár, csak 

akkor lehet tárgyalni, ha a benyújtó mellékel egy társadalmi- és gazdasági hatástanulmányt. 

Ilyen elemzések nem készültek, ezért ezek hiányában be sem lehetett volna nyújtani és  az 

Országgyűlés elnökének nem lenne szabad napirendre tűznie a törvénytervezet tárgyalását.  

Az alkotmányjogász a Fidesz új alkotmánybíró-jelölt listája kapcsán azt mondta: Önmagában 

probléma, hogy egy ilyen lista egyáltalán elkészülhet.  Ez a rendszerváltás fő elvének, a 

hatalommegosztás elvének semmibe vétele. A lista az Alkotmánybíróság 

karaktergyilkosságával ér fel, és már a látszat sem fontos, sem kifelé, sem befelé - vélte 

Kolláth György. Mindkét hírhez fűznék kiegészítést. Nem a sportszeretet a probléma, sőt 

kellene legalább egy sikerágazat, mondjuk ez. De az nem stratégia, hogy részrehajlóan 

nyomnak bele felülről sok közpénzt, lecserélik az elődöket, folyton új szabályokat 

alkotnak, és kiülnek a díszpáholyba. Túlcentralizált a modell, az átkosra emlékeztet, 

miközben eltűnt alóla a régi rendszer, nyugati típusú modernizálásnak pedig híre-

hamva sincs. Olyan sport-szisztéma, mint a magyar, egy sincs. Itt lehetne igazán jó 

átmenetet képező magyar megoldás, de nincs, nem is keresik.  Lent a falu, város, a sima 

klub sportja (pl. BSE, BVSC) zsugorodik, tengődik. Ezt átfogni a MOB se nem képes, se 

nem hajlandó. A magyar profi futball nem piacképes: az 5 nagy válságjeléből egy sem 

oldódott meg.  A debreceni stadion pénzéből a sportkórházat lehetne XXI. századivá 
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tenni, stratégiai közérdekből. A vezetők szurkolói hozzáállása hibás, pedig az 98 és 2002 

között már pazarló, elvesző ráfordítást, lényegi kudarcot hozott. Most is ez tűnik elő, az 

5 sportág privilegizált kiválasztásában az alapsportágakkal szemben. Most is, egyelőre 

csengő számok, bemért hatások, tiszta reform-koncepció nélkül „sportfinanszíroznak”, 

vagyis dotálnak modern követelmény és monitoring nélkül. Ilyen alapon más is kérhetne 

manit, akármire. Mániám a sportjog is, miért? Talán, mert a sportban és a jogban is az 

a szép, hogy önként, alázattal ragaszkodunk a játékszabályokhoz. Nemrég, Kassai 

Viktorral is ebben maradtunk egy órás dumapartiban, kevéssel a BL-döntő előtt. Előre 

lépés az új MLSZ-ben? Hát, talán úgy, ahogy a százlábú mondja: -fél lábbal már sínen 

vagyunk. Alkotmánybíráskodás? Innentől bármi megeshet: esélytelen lehet az apelláta. 

Pl. Téged Egon parkolásnál jogosan megbüntetnek gyorshajtásért. Viszont olyan jog is 

születhet, hogy az előzni tilos vagy a stop-tábla képviselőknek csak szimpla jótanács. Az 

új tagok az esküokmányukhoz mindjárt egy fejszét is kaphatnának. Internetes beszólás: 

ne bántsák őket, mindnek megvan a bölcsességfoga! Nekem szóló jelölés? Kizárt, nem is 

vállalnám. Most már megvárom, hogy a legjobb vadásznak járó díjat az erdő népe adja. 

5-6 új jelölés? Volna rá egy székely humor. Leszögezik a koporsó fedelét 4-6 helyen. 

Minek? Obligát kérdés, milyen az új alaptörvény? Mint a lumbágó: nem kellemes, de 

muszáj lesz évekig együtt élni vele. 

5)Alföldi Róbert Vona Gábor, a Jobbik elnöke egy újságcikkben így nyilatkozott:  Alföldi 

Róbert és a Nemzeti Színház, mint intézmény egymást kizáró ellentétek. Azok a hibásak, akik 

őt a Nemzeti Színház élére tették. Meg is mondtam a parlamenti felszólalásomban, folytatta a 

pártelnök, hogy Alföldi Róbertet tökösebb gyereknek tartom, mint a kormány politikusait, 

mert ő legalább következetes. Én a kormány politikusait látom képmutatónak, mert hol ezt 

mondják, hol azt. A folyosón megtapogatják a vállunkat, de mikor helyzet van, akkor meg 

fülüket-farkukat behúzzák” – fogalmazott Vona Gábor. Komoly mondattal kezdeném. 

Alföldi Róbert megítélését két tényező adja, minden más smafu. Egy: hogyan vezeti a 

színházat, szakmai és pénzügyi szempontból hogy állnak? Kettő: művészként, 

rendezőként alkot-e maradandót. 2 válasz: jól+igen. Ellenségeskedés ideológiai alapon, 

mondván, hogy radikálisak vagyunk? Rendszerváltó mottó: kétféle radikális politikus 

van, a féltéglás és a félcédulás. Bohózat, ami történik. Van erre egy aranyos cirkuszi 

történet. Kisfiú kérdi: apuci, miért sír a bohóc? Most piheni ki magát! Politikusi jogok 

és az igazság? Teljes jog és igazság  talán egyféle papíron létezik: úgy hívják, 

végrendelet. Országgyűlésünk, adódnék párhuzam, A. Malraux könyve a Tellier ház-

beli részlet. Kupleráj, rajta felirat: Első-áldozás miatt zárva.  Nálunk meg A.R. lenne az 

első áldozat? 

6)Putyin és a Lada Vlagyimir Putyin 2000 kilométeres autós túrán vett részt a világ 

leghosszabb egybefüggő autóútján, a most elkészült,  Szentpétervártól Moszkván át  

Vlagyivosztokig tartó, 10 ezer kilométeres úton,A kormányfői sárga Ladá Kalinát két 

ikertestvére is követte, azonos rendszámtáblákkal. A cserekocsikra szükség is volt, mivel a 

Putyin által vezetett Lada már az első 300 kilométer után lerobbant. Egy héttel később a 

legújabb Lada-modell ünnepélyes bemutatóján az orosz miniszterelnök nem tudta beindítani a 

rivaldafénybe tolt Grantát a fotósok és az operatőrök kereszttüzében. Hogy mi lehetett a 

gond,azt nem tudni, mindössze annyi látszik egy vágás után,hogy már jár a motor és Putyin 

faarccal elhajt. Folytatás már nem látszik, kérdi a nagyfőnök a mitfárertől: Szása, a 

kanyarban melyik pedált kell tövig nyomni? A magyarok hajlamosak lenézni, lekezelni 

az oroszokat. Ellenpélda egy keletről jövő prófécia: Európa csak Ázsia túlnépesedett 

http://www.origo.hu/auto/20100906-lada-granta-foto.html
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félszigete?! A Lada-hibáról régi Trabant-viccek idézhetők fel. Két ember kell az 

elkészítéséhez: az egyik hajtogatja, a másik ragasztja. Rendőr megállít egy 

szabálytalankodó trabantost. Ötezer! Autós: oké, a magáé! Rémes orosz poén, híradás: 

temetőre zuhant egy TU-154-es. Eddig 80 halottat találtak, de még ásnak. Másik baleseti 

hír: …végül a könnyűbúvárok lepucolták még a szélvédő üvegét is. 

      .-. 

Végül, az adás után érkezett kívánságok-kérések inspirálta kiegészítés következik. Két 

dologra, mely - úgy tűnik - „celeb-műsor” elmaradhatatlan kelléke, érdemes visszatérni. 

/A jogászok munka-kultúrája, s etikai alapállása körüli eltérés nem igényel bizonyítást, 

híres kollégát nem kopíroznék, ilyet fordítva másoknál is rossznak tartanék./ 

Hadarok? Igaz! Gyorsan gondolkodom, eszem, iszom, sétálok, autózom, játszom: 

dinamikusan élek, csak így van mód 20-25 dolgot elvégezni egy nap. Akik bírálni 

akarnak, de érveimen nem találnak fogást, ezzel (ezerrel) a hadarással cikiznek. Ez 

nálam a tartalmi pontszám járulékos mellékese. Mondták, hogy Bruce Lee lehetett volna 

a jeltolmácsom. Már nem él: nem emiatt távozott el. Egyetemi-főiskolai óráim 

kétsebességűek: van bennük szellemi ámokfutás, de van tagolt tollba-mondás is, 

definíciónál, kötelező tananyagnál. Megértési probléma előadásaimkor nincsen, egyes 

percre-pillanatra kiszabott műsoridőnél bizony, sajna, van. Sorry. Akik kedvelnek, 

tudnak gyorsan is hallgatni. 

Deutsch Tamás úr címkéző “kihívása”? Nem mentünk ölre, 5 okból hanyagoltam Őt. 

Hálás vagyok neki, mert miatta lett kedvenc sportműsorom a bikarodeó. Ideig-óráig a 

nagy marha megszorongatható a dereka táján-révén. Még mindíg marha-hasonlat: ha 

már be kellene menni az arénába, inkább a torreádor legyek, s ne a bika. Emberre 

vetítve: méltatlan volna szellemi párbajt vívni fegyvertelennel. Édeasnyám intelme volt: 

sose vitatkozz sokáig bolonddal, mert még a végén összetévesztenek benneteket. 

Megvárnám, míg a feje, az arca kitisztul, közel kultúremberré szelídül, mert félkómában 

lévő partnerrel mégse volna fair meccselni. Szánalmat éreztem munkáját olvasva. Én 

inkább megértő volnék vele, büszkén mutogatnám Őt: nézzék csak az agyhalál lábon 

kihordható! 

 

 


